

VIGERSTED SKOLE

Ågerupvej 1, Vigersted, 4100 Ringsted

Skolebestyrelsesmøde Torsdag 28/5 2020 kl. 19.00 – 21.00 Mødet er på TEAMS

Deltagere:

Medlemmer af skolebestyrelsen:

Mette Arnecke (formand), Søren Schou Frandsen (næstformand), Lise-Lotte Neldahl Hjort-Bak, Emil Ellekrog Zeuthen, Tina Mathiasen, Karsten Frederiksen, Mette Winckler, Charlotte Nørgaard, Anna Rasmussen 7b, Freja Juhl Valgrind, 7b.

Suppleanter:

Ledelse: Thomas K. Panzio, Lisbeth Poulsen

Afbud: Tina Mathiasen, Mette Winckler, Karsten Frederiksen, Anna Rasmussen, Freja Valgrind. Emil Zeuten pkt. 1 - 5

Dagsorden:

1. Nyt fra eleverne

- Elevernes syn på genåbningen – Udgår da eleverne ikke var på mødet.

2. Evaluering af Corona perioden

- Hvad skal vi tage med til næste skoleår
Status: De voksne kæmper lidt med at eleverne skal holde afstand. Eleverne er gode til at vaske hænder, gå ind af havedøre og anvende sprit.
A-huset har klaret forandringerne fint.

D. 10.6 er der indkaldt til et lærermøde, hvor der skal evalueres. Vi skal se på hvad det er der er gået super godt, hvad det er der har gjort, at konfliktniveauet er faldet, sygefraværet er for nedadgående osv.

Vi udsætter punktet til næste gang hvor vi skal se nogle dias.

3. Budget opfølgning

Distriktsskolen: Tildelingen er lidt mindre end sidste år grundet færre elever. Tildelingen til spec. Undervisningen stiger grundet den nye tildelingsmodel. Vi får en tildeling i alt på ca. 16,8 mill.

Udgifterne er på 16,5 mill hvilket vil sige en estimeret overskud på ca.kr. 300.000. Vi kan overføre 2%, som anvendes som buffer.

I regnskabet er der indtægter for elever fra andre skoledistrikter samt for nogle puljer som er ansøgt. De direkte Coronaudgifter er på ca. kr. 10.000. Der er flere udgifter der bliver afholdt centralt – eks. Håndvaskene og rengøringen.

SFO – snekken: Der er en del udmeldelser af børn fra SFOen. En tildeling og udgifter der ballancerer på kr. 2.5 mill. Flere udmeldelser af elever kan give grund til kapacitetstilpasning.

A-huset: Budgettet har været svært at lave grundet flere usikre parameter. Tredeling af takster, ressourcetildeling efter elevernes timer i skolen, harmonisering af timertal med distriktsskolen. Tildelingen er ud fra et grundtildeling på 27 elever. Første halvdel af året har der været 30 elever, hvilket betyder at der er akkumuleret et overskud.

Der er en lærer som stopper til sommerferien, denne stilling har vi valgt ikke at genbesætte.

Der er en beslutning om, at der i A-huset skal spares kr. 500.000, dette beløb er trukket ud med 5/12-dele af de sidste måneder.

A-huset vil gå ud af året med et overskud.

Alt i alt er det svært på nuværende tidspunkt at sige om A-huset skal kapacitetstilpasse – det afgøres af den takst vi lander på, som graden af takster på elever som ikke er i fuld skema.

Ud fra interne beregninger kunne det se ud til at besparelsen vil lande på kr. 2,5 mill, men det er usikkert.

4. Vikarforbrug – Udsættes

5. Næste skoleår

- **Rejser/lejrskole** – Vi har aflyst lejrskole for 6. klasse samt for alle A-husklasserne. 6. klasse vil få nogle aktiviteter som de syntes er interessant.
Vi ser frem mod lejrskolerne i 7. klasse og håber de kan gennemføres.
Der er en tysklandstur for kommende 8. klasser – her er vi lidt usikre på om det kan gennemføres pga. en mistet indtægt i en del måneder. Der er ved at blive oprettet en forening til indsamling af penge. Det er indtrykket at det vil gøres et ihærdigt forsøg. Målet er ca. kr.100.000,-
De festivaller som tidligere har dannet et grundlag afholdes ikke i år. Der er usikkerhed på, hvorfra pengene skal komme og om der kan indsamles tilstrækkeligt.
Der skal sættes en deadline for, hvornår der træffes en afgørelse.
Thomas tager kontakt til Lene og der spørges til rejsearrangøren før det kommende møde, hvor punktet er på igen.
- **Skolefest** – Vi skal på kommende møde aftale hvem der gør hvad ift. planlægning af kommende skolefest. Maria har givet tilsagn om at hun gerne vil være med igen selv om hun ikke er med i bestyrelsen. Emil var ligeledes med sidste år.
Der var sidste år tale om at arrangere en hyggeaften for udskoling – dette skal med på møder før sommerferien – og elevrådet i udskoling.
- **Fagfordeling** – Vi er godt i gang, dog lidt forsinket grundet corona. I distriktsskolen arbejdes der på at gøre overgange endnu bedre – eks. nedeordning for lærerne i 0. og 3. samt i 6. klasse. Vi anvender pædagoger i 0-3. klasse, i 5. og i 6. klasse. På 9. årgang har vi fået ressourcer fra 2. mill puljen som anvendes til ekstra ressourcer ved tre voksne til to klasser. Vi anvender også en to-voksen ordning i fysik som sikkerhed. Det har været en god proces i år.
Også i A-huset er vi nået langt i planlægningen af skoleåret. Vi har fået selve fagfordelingen til at gå op.
- **Rettighedsskole** – Hvor vil vi hen med det at være en rettighedsskole. Hvordan får vi skabt ejerskab hos elever og voksne – og skal vi forsætte? Det tager flere år at få det at være en rettighedsskole ind under huden.
Målet er at skabe mindre mobning og højere trivsel på skolen
Vi skal også evaluere med personalet.

6. Ansættelsessamtaler

Vi har to opslag ude pt. en matematiklærer til mellemtrinnet og en ½ naturfagslærer til udskoling. Eventuelle samtaler torsdag d. 4.6 til mellemtrinnet Søren deltager + Mette W - og torsdag d 18.6 til udskoling – Søren deltager + Charlotte.

7. Skolebestyrelsesvalg

Der er kommet en kandidat-> Rasmus – børn i 0. og 2. kl. og Karsten vil gerne forsætte.

Der skal være 7 medlemmer. Mette og Thomas vil lave et overblik over medlemmerne hvornår de er på valgt osv. Sættes på dagsordenen næste gang.

8. Eventuelt

Vi mangler støtteforeningen på den nye hjemmeside.
Sidste skoledag og afslutningerne for afgangseleverne arbejder vi på at få planlagt.
Boden forventes at starte efter sommerferien med samme procedurer som vi plejer med
hygiejnekurser og indkøb. Vi afventer retningslinjer.
Fortnite foregår i SFO2 – der er aldersbegrænsning på, så det følger Thomas op på.

Eleverne i 9. kl. skal deltage i øve- eksamener. Det bliver der åbnet op for. Disse prøver skal være
med til at højne niveauet for eleverne. D. 15.6. skal alle årskaraktererne være indgivet.

9. Godkendelse af referat

10. Elevfølsomme sager

Til kommende møder:

- A-afdelingen v. Lisbeth Poulsen
- Politik for rygning, snus evt. energidrikke mv. v. Mette A og Søren.
- Ramme for profilering af Vigersted Skole v. Emil, Karina, Thomas og Tina –tages på dagsordenen ved mødet i juni 2020.
- Kontaktforældrene – hvordan får vi dem mere i spil? Høre hvad der rør sig i forældregruppen. Emil vil komme med et oplæg til drøftelse.
Forslag-> lave fokusgruppeinterview af de forældre der i brugertilfredshedsundersøgelsen har tilkendegivet gerne at ville kontaktes. Her kunne kontaktforældrene også komme i spil. Vi kan bruge konsulenterne i kommunen.